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Hvad gør jeg, hvis mit barn bliver mobbet? 
   
Hannæs-Østerild skole skal være et sted, hvor alle respekterer og accepterer hinanden. Alle – både 

elever, ansatte og forældre – har et medansvar for trivslen på skolen.  

Vi arbejder for, at eleverne lærer at respektere alle på skolen og får forståelse og erfaring med, at 

der skal være plads til forskelligheder.  

   

   

Hvis DU som forældre oplever/føler, at dit barn bliver mobbet;  

● skal du kontakte dit barns klasselærer. 

 

Herefter vil skolen 

● Tale med lærer/elever og undersøge det nærmere 

● Der kan iværksættes midlertidige foranstaltninger  

● Skolen laver en handleplan  

● Handleplanen skal indeholde mål, tidshorisont og evaluering  

● Alt dette sker selvfølgelig i løbende dialog mellem skole og hjemmet 

 

Hvad gør vi, hvis dårlig trivsel/mobning forekommer alligevel?  

Alle lærere er forpligtede til at skride ind overfor mobning og orientere de øvrige lærere i teamet.  

Ledelsen på den enkelte afdeling er ansvarlig for, at der bliver udarbejdet en handleplan (indenfor 

10 dage) i samarbejde med klassens lærere samt AKT med inddragelse af forældre og evt. de 

pågældende elever eller klasse.  

 

Klagevejledning:  

Du/I kan klage over skolebestyrelsens eller skolelederens manglende overholdelse af 

undervisningsmiljøloven. Klagen skal være begrundet.  

Klagen sendes efterfølgende til skolen, hvor skolebestyrelsen eller skoleleder vurderer, om der er 

grundlag for at give jer helt eller delvis ret. Får I ikke medhold i klagen, sender skolebestyrelsen 

eller lederen klagen og begrundelsen for afslag videre til DCUM. Herefter træffer DCUM en 

afgørelse i sagen.    

DCUM: Den nationale klageinstans mod mobning  

Klageinstans@dcum.dk eller tlf 72265400  

 

Trivsel 

Trivsel er altafgørende i forhold til, om man er glad for at gå i skole, hvor meget man får ud af 

undervisningen, og om man udvikler selvværd og sociale kompetencer.   

Det betyder, at vi er;  

● Opmærksomme over for trivsel, mistrivsel, fravær og ”mobbesignaler”  

● Lytter altid til elever, der giver udtryk for, at de trives dårligt og/eller er blevet mobbet 

● Lytter til dem, der har været vidne eller er i mistrivsel  

● Der tilbydes hjælp ved mistrivsel og til ændring af adfærd  

   

Mobning er en hindring for trivsel – og kan kun løses i fællesskab. For at kunne vurdere, om 

mobning finder sted, er det vigtigt, at vi er enige om, hvad vi forstår ved mobning.  

Hvad er mobning: 

 Mobning er en persons eller gruppes systematiske forfølgelse eller udelukkelse af én enkelt person 

såvel på nettet som i det fysiske rum.  
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Hvad kan jeg gøre for at afhjælpe situationen?   

Hjemme:  

● Tag mobning alvorlig  

● Forældrene samtaler med barnet om god adfærd  

● Forældrene har fokus på egne fortællinger om skolen, da det kan have indflydelse på 

klassens trivsel  

● Vær aktiv bidragende for dit barns klasses trivsel 

● Tal med dit barn om digital dannelse/adfærd på nettet  

● Ikke lovligt at dele krænkende billeder og beskeder   

● Racistiske udtalelser og trusler er ulovlige  

● Tag ansvar for at løse konflikter, der foregår på de sociale medier  

● Godt klassesamarbejde forældrene imellem 

● Involvere skolen i konkrete mobbesager  

 

 Eleven:  

● At eleven påtager sig medansvar i forhold til de øvrige elevers trivsel 

● At man har en god tone og adfærd på skolen 

● At eleven lever op til skolens samværsregler  

● Oplever en elev mistrivsel, skal eleven fortælle det til en lærer  

 

På Hannæs-Østerild skole vægter vi skole/hjem samarbejdet højt for at sikre alle børns læring og 

trivsel. 


